
Den Haag, 8 januari 2023. 

 

Geachte voorzitter en leden van de Commissie Koninkrijksrelaties van TK en EK, 

 

Laat ik vooropstellen dat de drie eilanden Bonaire, Saba en Sint Eustatius afzonderlijke openbare 

lichamen zijn. Dat houdt in dat wanneer een van deze drie behoefte heeft om wetgeving te definiëren 

waarin de overige twee zich niet kunnen vinden dan geldt mijns inziens dat dat ene eiland gewoon zijn 

gang kan gaan en de andere twee niet volgen. Onlangs speelde zoiets op Saba (in het kader van 

softdrugsbeleid) en dat zou geen doorgang kunnen vinden omdat de overige twee BES-eilanden daar 

verschillend over dachten. Dit is natuurlijk onzin, voortkomend uit onwil, luiheid of misplaatst 

paternalisme van Haagse departementen. 

 

In voorgaande brieven van mijn hand stelde ik doorgaans een op dat moment actueel onderwerp 

centraal waar mijns inziens hoognodig wat aan moest gebeuren. Nu ben ik strikt genomen geen partij 

in dit proces maar het punt van de eerste- en tweederangsburgers in hetzelfde land Nederland zit mij 

hoog. Institutionele discriminatie ligt immers op de loer en dat is wel het laatste wat je wilt.  

 

De excuses voor de slavernijperiode zijn uitgesproken en werden over het algemeen positief 

ontvangen. Veel hangt af van het vervolg dat eraan wordt gegeven en het is nog te vroeg om daarover 

een oordeel te vellen. Maar in de vorm van "vooruitdenken" geef ik u vast mijn eerste gedachten 

waarbij ik weliswaar onderken dat de BES in feite drie eilanden zijn maar waarbij ik nadrukkelijk het 

openbaar lichaam Sint Eustatius adresseer.  

 

Op basis van onderlinge gelijkwaardigheid en wederzijds respect stel ik voor dat in overleg tussen het 

Haagse ministerie van BZK en het openbaar lichaam Sint Eustatius wordt geïnventariseerd welke 

aspecten zoal van specifieke, eilandelijke wet- en regelgeving moet worden voorzien en wat juist kan 

volstaan met de reeds bestaande, in Nederland vigerende wet- en regelgeving. Een en ander op basis 

van wederzijds overeen te komen punten waarin de omstandigheden op Sint Eustatius wezenlijk 

onderscheidend zijn van die in Europees Nederland. 

Noot: Hier merk ik op dat namens Sint Eustatius de Eilandsraad het vertegenwoordigend orgaan moet 

zijn; de regeringsvertegenwoordiger is door MinBZK voorgedragen/aangesteld en het is inmiddels 

gebleken dat zij niet namens de bevolking spreekt. 

 

Het is een weeffout dat ergens in het land Nederland NIET de Nederlandse juridische infrastructuur 

wordt gebruikt doch die van het niet meer bestaande land 'Nederlandse Antillen'. Dit had natuurlijk 

gewoon de Nederlandse moeten zijn. In combinatie met de status van openbaar lichaam, maakt dat 

de zaak aanzienlijk duidelijker. Het is dan gewoon comply or explain ten voeten uit. 

 



Het is voorts een weeffout dat ergens in het land Nederland NIET de Euro maar de US Dollar is 

gekozen als munteenheid. Afgezien van Puerto Rico zijn de Verenigde Staten het dichtstbij zijnde 

gebied waar ook deze munteenheid geldt. Met de keuze voor de Euro kunnen zo goed als alle 

financiële oneffenheden in één klap rechtgetrokken en kunnen ook Nederlandse banken hun diensten 

verlenen aan de Caribische openbare lichamen. En wat let ons: de US Dollar en de Euro schelen 

momenteel zowat niets in waarde. 

 

Na deze inleidende paragrafen stel ik voor dat het parlement aandringt op een periodiek actueel te 

houden lijst van verschillen die door het kabinet (met BZK als coördinerend departement) wordt 

aangehouden als agenda of plan van aanpak. 

 

Graag wil ik een voorzet geven voor zo'n lijst waarbij ik - ten overvloede - opmerk dat zo'n lijst pas 

geëffectueerd kan worden nadat ook de ideeën van de Eilandsraad van Sint Eustatius erin zijn 

verwerkt en ook deze Eilandsraad ermee heeft ingestemd. 

Natuurlijk zijn er de bekende, in het oog lopende zaken (die echter nog steeds zeuren) waarmee 

meteen een boel 'oud zeer' kan worden weggenomen. Als namelijk de twee hiervoor genoemde 

weeffouten zijn geëlimineerd komen een aantal eerder genoemde punten gemakkelijk binnen 

handbereik: het BSN, de financiële dienstverlening (met NL-banken), het sociaal minimum met 

gerelateerde uitkeringen en de inkomstenbelasting. 

 

Ook op deze lijst mag natuurlijk het intereilandelijk verkeer ingericht als openbaar vervoer, niet 

ontbreken. En ten aanzien van de zorg lijkt me een boel te verbeteren waarbij het ZVK/ZJCN gewoon 

opgaat in de verplichte zorgverzekering zoals dat in het Europese deel van NL ook geldt. Op Bonaire 

wordt - voor de BES-regio - het ziekenhuis ingericht en Sint Maarten geldt als uitvalsbasis voor de 

acute specialistische zorg. Van 'Colombia' als zorgstation kan dan afscheid worden genomen. 

 

Tot zover mijn voorzet. Graag geef ik - door tussenkomst van parlement en kabinet - de gelegenheid 

aan de Eilandsraad van Sint Eustatius om deze voorzet te modificeren en/of aan te vullen. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Ir. J.H.T. (Jan) Meijer MBA, 

Cornelis Houtmanstraat 9-b, 

2593 RD Den Haag. 
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E jhtm.nl@gmail.com 
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cc: Nationale Ombudsman 


